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Kinnarps och Ostman
iArbetsmarknadens hus
F alköpings bitlraglill
re

I Söderhamn haller just
nu ett Arbetsmarknadens
hus på att byggas upp, en
föIjd av den satsning re-
geringen beslöt göra på
Söderhamn efter nedlägg-
ningen av flygfl ottiljen.

Huset har på två sätt
anknytning till FaIkö-
ping. Ansvarig för AMS-
projektet zir Haddon Öst-
man, bosatt i Falköping
och med ett ftr{lutet på
Arbetsförmedlingen här
men handplockad av

AMS verksledning för
projektarbete om framti-
dens AMS.

För inredningen av hu-
set svarar Kinnarps och
dess inredare Christina
T. Andersson, som lagt
ner mycket arbete på att
fånga Söderhamns sjåil.

För Kinnarps betyder
arbetsmarknadshuset en
miljonorder men det är
också våirdefullt som refe-
rensobjekt.

SIDAN 3

Kinnarps knyter
samman världen
Kinnarps AB utvecklar. ti-ll-
sammans med Linq Systems
Svenska AB, ett nYtt indivi-
duellt siljstöd i Lotus Notes
för företagets samtliga an-
st?illda i 20 länder. Det nya
IT-systemet kommer att lYfta
fram och utveckla en effekti-
vare individ- och kundanPas-
sad marknadsföring for Kin-
naras, över hela världen.

Kinnarps AB har i samar-
bete med Linq SYstems Sven-
ska AB tagit fram ett helt
nytt internationellt szilj- och
marknadssYstem. SYstemet
innefattar säljProcessens aI-
la steg och aktiviteter som
möter marknadens nya krav
på individ- och relationsori-
enterad marknadsföring.
SäIjstödssystemet möiliggör

ett effektivt utnYttjande och
en förvaltning av kundba"
sen, eftersom samtliga an-
ståillda ,/ återförsäljare kan
engageras, och involveras. i

att utvecklä:och skaPa befi-nt-

Iiga och nya kundrealtioner.
SäIjstödet kommer åven

att kopplas till administrati-
va systemet, så att man kan
se förs2iljningsstatistik etc.
samt erhålla en gemensam

uppdatering av adresser via
ekonomisYstemet.

Kinnarps AB kommer un-
der hösten t99B att successivt
börja införa stiljstödsystemet
i hela organisationen. Det
kotnmer att bli en gemensam
plattform för kunskaP, ut-
veckling och marknaQsfP-
rins.

Bygger Arbetsmarknadens hus. .Christina T Andersson;
inredare på Kinnarps, och Haddon östman, AMS, har både
viktiga roller i uppbyggnaden av Arbetsmarknadens Hus i Sö-
derhamn.
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Kinneveds l0GT-llIO
tågresa till Cöteborg l7l8.
samling kl. 08.00 Falköpings C.
Beräknad återkomsr 17.20, vid,are
information Ansy eller Märtha.
Välkomna

Kinneved sft{8)2

KINNEVEDS
rönsannr,rnc

Hassla 2:58 småhus. Sälja-
re: Carl Axel Christer Her-
mansson. Köpare: LIIrika
Theodorsson och Per-Henrik

ffi Hermansson. 
- 

Försäljnings-

Hembygdsförening
Vandring i Svenstorp söndag
2318. Samling Sörby skola kl.
1 4.00. Medtag kaffekorg.
Välkommen!

l(inneveds

!!gnbygdsförening
Slåtter på Långebacke torsdag
13/8 kl 19.00. Ta med lämpliga
redskap och kaffekorg.
Välkomnal

.I I pris: 360.000 kronor. Taxe-
rinssvårde: 224.000 kronor.
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Proj ektledare och inii eldare
för Arbetsmarknadens Hus

Av STINA T/NNARSSON
I Söderhamn håller just
nu ett Arbetsmarkna-
dens Hus att våixa fram,
som en ftiljd av den sats-
ning regeringen beslöt
göra på Söderhamn ef-
ter nedläggningen av
flygflottiljen, Huset har
på två sätt anknytning
till Falköping.

Ansvarig för satsningen är
Haddon Östman, bosatt i Fal-
köping och med ett förflutet på
arbetsförmedlingen här, som
handplockats av verkstyrelsen
för ett projektarbete om fram-
tidens AMS och som sedan ett
\alvår tillbaka veckopendlar
till Stockholm och Söderhamn.

För hela inredningen svarar

Kinnarps, vilket för Kinnarps
del betyder en miljonorder
men också ett värdefullt refe-
rensobjekt. Christina T. An-
dersson, inredare på Kin-
narps, har lagt ner mycket mö-
da på att hitta Söderhamns
"sjä1" och det eir till stor del
hennes förtjänst att Kinnarps
fick uppdraget i Söderhamn.

Inför upphandlingen vände
sig staten till ett antal leveran-
törer med en bestiillning som
innebar att när byggarbetarna
Iämnar huset i september skall '
de som får ordern på möbler
också svara för fårgsättning,
desigl och utformning av ar-
betsplatserna. Bland förslagen
valdes tre ut scim diskuterades
vidare. Christinas förslag var
det som både personalen och
Haddon tyckte bäst om, inte
minst for dess koppling till Sö-
derhamn, och det visade sig- ol&så att Kinnarps Iåg bäst till
prismässigt.

Visserligen är det i dag gan-
ska vanligt att kunder väljer
ett helhetskoncept när det gä1-

ler inredning och, som i det
här fallet köper allt från vägg-
malning och möbler till vägg-
dekorationer och porslin, men
det är alltid ett inspirerande
och roligt uppdrag, säger
Christina.

-Men svårt.
-Gör hur du vill, var Had-

don Östmans budskap till Kin-
narps och Christina.

-Det är det allra svåraste
uppdrag man kan få, säger
Christina - men samtidigt
kanske det mest inspirerande.

Med;,Kinnarps slogan, per-

sonlig energi, som stå,r ftir att
den som kommer till en arbets-
plats skall känna energi och
arbetsglädje, som utgångs-
punkt, tillbringade Christina
två dagar i Söderhamn tillsam-
mans med Kinnarps återför-
såiljare för att lära känna sta-
den och bygden, fånga dess själ
skulle man kunna säga, innan
hon bödade skissa på sitt för-
slag. Hon gick på museer och
hembygdsgårdar och upptäck-
te att söderharnnarna är ett
kustfolk.

-Det ville jag.vrirna om och
det har lett till att dl a konfe-
rensrumnå1jt är mycket kustin-
spirerat med kajutafönpter, se-
gel i taket, båtgolv,'-&plister
och fisknät på väggarna. T o m
porslinet har ett ankare som
dekor.

-Men det var också viktigt
att ta tag i den allmogeinspira-
tion jag fick på museerna och
hembygdsgårdarna. I entr6n
möter en stänktapet som en
gång tillverkades just i Söder-
hamn, det hälsingeblå fi.nns i
textilier och det som är typiskt
ftr bygden går som en röd tråd
genom hela inredningen.

Helhet
-Helheten är viktig men Ii-

ka viktig åir den lokala anknyt-
ningen. Därför var jag tvungen
att åka till Söderhamn - jag
kan inte sitta i Kinnarp och tro
att jag vet hur personalen i Sö-
derhamn vill ha sin arbets-
plats.

-Det skall måirkas att någon
har lagt ner arbete på att de
som arbetar i lokalerna skall

må bra. Det hjälFer inte vad
man har ftir bord och stol om
man inte trivs med helheten.

Christina har också kontak-
tat ungdomar från bygden som
går på konstutbildning och
bett dem svara fiir dekoration
av arbetsskåpen.

Huset är i två plan, på totalt
1000 kvm. Den 4 januari skall
det vara inflyttningsklart och
invigningen är planerad till
den 14januari.

Nya AMS
I Arbetsmarknadens hus

skall inrymmas funktioner
som är nya ftir AMS. Haddon
Östman är ansvarig för hela
projektet. För drygt ett halvår
sedan fick han en ft)rfrågan
från AMS verksledning om
han ville svara fiir marknads-
föring av AMS nya söksystem
på lT, dzir både arbetsgivare
och arbetstagare skall kunna
söka information dygnet runt
hemma vid datorn.

Jag tyckte det lät spännan-
de och näir vi började diskutera
projektets innehåll kom Söder-
hamn upp.

När 5-600 blev arbetslösa i
samband med att F 15 lades ner
slog det hårt mot en ort som är
ungefår lika stor som Falkö-
ping. Arbetsmarknadsminis-
ter Margareta Winberg lovade
"kompensation" i form av stat-
Iig verksamhet. Ett antal stat-
Iiga myndigheter fick i upp-
drag att skapa 350 jobb i Söder-
hamn. 55 av dem föll på Ar-
betsmarknadsstyrelsens lott
och det blev Haddon Östmans
uppgift att hålla i det projek-

Arbetsmarknadens hus. Christina T Andersson, inredare
på Kinnarps, och Haddon Östman, projektanstältd på AMS,
har viktiga roller i uppbyggnaden av Arbetsmarknadens
hus i Söderhamn.
tet. Det Arbetsmarknadens
Hus som nu byggs skall inne-
halla olika delar. Där skall in-
rymmas AMS informations-
central, en telefonsvararverk-
samhet dit allmänheten kan
ringa för att få svar på frågor
om tjänster, regler och bestäm-
melser. I telefonsvararverk-
samheten ingår "AMS klago-
mur". Vidare innehaller huset
en internetsupport - den som
kör fast i tekniken skall kunna
ringa Söderhamn för att få
hjrilp.

En stor del av de marknads-
undersökningar AMS hittills
har köpt från SCB skall skall i
fortsättningen göras i egen regi
och skötas från huset i Söder-
hamn.

Där kommer också länsar-
betsnämndernas centralarkiv
att ligga hitills har varje
länsarbetsnämnd haft sitt eget
arkiv.

"Gör det själv"
Satsningen innebär en om-

fattande sturkturomvandling
av arbetsförmedlingarnas ar-
betssätt genom att förmedling-

arnas tjänster öppnas upp på
ettnytt sätt. Kunderna blir inte
beroende av öppettider utan
både arbetstagare och arbets-
givare kan arbeta hemifrån.

Men samtidigt som satsning-
arna kan ses som en förbättrad
service betyder de också att
kunderna forväntas sjåilva gö-
ra en del av detjobb som i dag
utförs av tjänstemän.

-Det tir riktigt. Allt byger på
att vi inte kommer att ha sam-
ma resurser i framtiden oeh då
måste vi överlåta en del åt
kunderna. Men samtidigt fri-
gör det personal som kan arbe-
ta med dem som inte klarar
sig utan direkt personlig kon-
takt med förmedlingen.

MåIet 55 årsarbetsplatser i
Söderhamn nar vi, säger Had-
don Ostman.

Den personal som anställs
hommer från Söderhamn. Men
det iir få som kommer från den
nedlagda flygflottiljen - de har
sugits upp av andra flottiljer.

Hittills har Söderhamn till-
förts 310 av de 350 arbetsplat-
ser som skalt bli resultatet av
regeringens satsning.



På väg upp- Kinnarp börjar åter redovisa rekordsiffror
efter förra årets turbulens och satsar på stora volymer
med snabbt flöde.

Kinnarps tillbaka
efter turbulensen
För något år sedan blåste
det ganska friskt på Kin-
narps. En del av företags-
iedningen med VD i spet-
sen flck gå efter felsats-
ningar och försämrad
lönsamhet. Henry Jarls-
son gick åter in som VD
och ny ekonomichef blev
Rolf Gustafsson, som tidi-
gare arbetat som revisor i
företaget. Även tjänsten
som marknadschef byttes
ut.

Nu, knappt ett år sena-
re, håIler Kihnarps på att
genomföra den strategi
man tidigare tagit men
som inte verkställdes av
fQrra ledningen. Det bety-

der satsning på stora vo-
lSrmer med snabbt flöde
och for det krävs nyin-
vesteringar i storleksord-
ningen 40 miljoner.

Strategin har redan'
gett resultat. Den sista ju-
Ii hade Kinnarps sålt för
1,4 miljarder och det bety-
der en ökning på bortåt
20 procent jämfört rrted
förra året. När året avslu-
tas sista augusti räknar
VD och ekonomichef med
en omsättning på 1,6 mil-
jarder i moderbolaget och
1,8 i koncernen vilket
skall jämföras med fiirra
årets 1,3 resp 1,5 mif,jar-

Lunchmusik. Persona.len på Kinnarps kunde i går lyssna tilt förnämtig musik under sin
I u nch i pe rso nal m atsa le n. $

\
\Förnämlig lunchmusik

KINNARP. Personalen på Kin-
narps bjöds i går på lunchmu-
sik och inte vilken musik som
helst. Det var Karlbergsen-
semblen, en Stockholmsgrupp
med den lite ovanliga sam-
mansättningen blås, gitarr
och cello, som spelade bland
karotter och tallrikar och bjöd
på varierande musik varvat
med dikter, fuamforda av skå-
despelaren Kerstin Widgren
som bl a läste FYöding.

Kinnarps var en av medar-
rangörerna vid gruppens
framträdande i Falköpings
församlingshem på onsdags-
kvåillen och det var viil anled-
ningen till att det blev lunch-
musik på företaget.

För ensemblen var det för-
sta gången de framförde sin
musik i sådant här samman-
hang men de lyckades väl
konkurrera med klirr från
porslin och bestick - oftast

spelar de i kyrkor och försam-
lingshem.

En och annan i matkön såg
vzil lite frågande ut - det hade
kanske varit tira om något
presenterat ensemblen och
talat om varför det bjöds
lunchmusik - men tycktes se-
dan trivas och njuta av musik
som Grasioso av Garato och
en sonat av italienaren Anto-
nio Lotti.



Hölastad. Rune Karlsson transporterar bcjrt det slagna höet för handkraft.

Slåtter på,Långe backe
Av RUNE LINDBLAD

KINNEVED. Utan slåt-
ter blir det ingen vacker
äng med en prunkande
vacker vegetation av
blommor och andra rara
växter.

Genom slåttern hålls
ängarna och ängsback-
arna öppna och objudna
gäster i floran hålls bor-
ta.

Medlemmarna i Kinneveds
Hembygdsförening har insett
detta och har sedan ett tiotal
ar tagit till sin uppgift att lie-
sIå Långe backe som ligger på
Ödegården i Axtorps marker
på vägen mellan Kinnarp och
Grolanda.

Inventerat
Redan efter första slåttern

örsvann sådana växter som
nässlor och Zilggräs och i dag
har det vandrat in en hel rad
av rara våixter och kullen har
blivit en fröjd för ögat innan
det är dags för sensommarens
slåttergille.

Det var Anders Bertilsson
fiån Mullsjö, som tillsam-
,.rnans med naturskyddsföre-
gingen .i Falköping,. gjorde en
fo1ienish inventering av baök-
en och tinsade Kinneveds

Den rätta svingen. Gunnar Johansson är 84 år i år, men
han har trots sin höga ålder fortfarande den rätta svingen på
lien när han lägger gräset i prydliga strängar utmed backen.

BiId: RUNE LINDBLAD

det årliga slåttergillet. På tors-
dagskväIlen var det dags igen
att låta liarna gå genom det
frodiga gräset på backen och
efter ett styvt arbete med liar,
råifsor och hötjugor, plocklades
kaffekorgarna fram och slot-
terfolket fick avnjuta den väl-
behövliga kaffetåren efter
slutfört värv i tr'lfbä*nt:rså11-
skan.

Hembygdsförening om att det
fanns en rik flora där att beva-
ra.

Trivsamt.
På den vägen har det varit

sedan starten för tio år sedan
och foreningens medlemmar
samlas nu varje år med liar,
riifsor .och kaffekorgar på
Långe backe, för att där begå

l
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Bennyfrån Kinn
nordisk mästare
i havsfiske

Av GLENN WELANDER
Det är inte mycket till
sjö och hav och kust på
Falbygden, och i Falkö-
ping. Det kan ingen på-
stå. Men. att det finns
folkhär somvälvethur
man fångar det mesta av
den fisk som finns i Väs-
terhavet det är då sä-
kert.

Senast bevisat av Benny Jo-
hansson, Kinnarp, som under
forra helgen tog hem nordiska
mästerskapet, NM, i havsfiske
från små båtar, i ädel kamp
med närmare 400 anfua fis-
keexperter från Norden.

Giiller det att få upp en bIå-
gylta, en kolmule eller varför
inte'en vanlig torsk eller sej el-
ler Ranske en glyskolja; då är
detrlär-npliet att höra med Ben-
nyiillån vet vilka drag och be-
ten de helst nappar på.

De här uppräknade fiskarna
vai bara några av de 15 flskar-
ter som ingick i hans segerfiske
under NM, som ägde rum
rltåilftir Langesund i Sydnorge.

Nåkon tillfällighet att Benny
Johiiiisson vann i år var det
ttoe{$nte heller; 1994 och -96

"u"" 
r'täiftM och 94 dubblera-

de han med ett NM. Jämn och
stadig form, alltså.

Det har å andra sidan en hel
del av oss snövita amatörer På
området också, fast från andra
hållet. Det vill säga: vi får för
det mesta aldrig något på kro-
ken.

Tre från Kinnarp
Saltstänkta kustbor får ur-

säkta, men det var faktiskt tre
från Benny Johanssons klubb,
Kinnarps Sportfiskeklubb,
som tog framträdande place-
ringar under detta NM. Kom-
pisarna Per Kjellander och
Christer Johansson blev tia re-
spektive elva i tävlingen.

12-metersbåt
Tävlingsklassen här var

havsfiske från liten båt, vilket
betyder att man flskade från
en båt om max tolv meters
längd. Under tävlingens gäng
ska man få upp så många fls-
karter som möjliet; flsk som
poängsätts efter en stipulerad
idealvikt.

Jag flck upp 15 arter, vilket
gav mej 931 poäng. Tvåan hade
B5B, berättar Benny via mobil-
telefon från Hälsingborg, dit
han som chaufför på KinnarPs
transporterat kontorsmöbler.

Maxpoäng per flskart är 100,

men enligt Benny lyckas man
såillan få mer än 50-60.

Benny poängterar att det är
. viktigt att känna till såväl rätt

djup flor flsken som vilket drag
och vilka beten de olika arter-
na helst nappar på.

- Annars blir blir det inget.
- Mest handlar en sådan här

tävling om bottenfiske. eller
att man ska ner med krok och
bete så nära botten som möj-
ligt. Djupen varierar mellan 20

och 300 meter. Strömmarna är
ett problem, de kan göra att det
driver iväg och att man inte
kommer ner tillräckligt.

Under tävlingen växlar Ben-
ny Johansson mellan ett 15-tal
olika pilkar - en åt gången.

Elektronisk
För att i någon mån söka

höja modet hos oss "amatörer"
som aldrig får något, ska vi sä-
ga att Benny och de andra
proffsen, förutom ett stort fls-
keintresse och flitigt övande,
under tävlingarna använder
ekolod och plotter och ytterli-
gare någon elektronisk aPPa-
rat för att ta ut djup och flskfö-
rekomst.

- Annars skulle man inte
klara sig i konkurrensen.

.-:$i*,:
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NM-mästare. Benny Johansson, Kinnarp, nordisk mäbtare i havsfiske från lite7 båt 1998.
Bild: GTENN WETANDER



Väshållni Ombygsd
skadade i Kinneved eller ny skola

Av RUNE LINDBI,AD
KINNEVED. Innan sta.-
ten och Vägverket tog
över väghållningen i
Sveiige åLlades det mark-
ägarna utmed vägarna
att hålla vägarna i far-
bart skick. Som ersätt-
ning för detta ofta myck-
et betungande arbete
flck markägaren skatte-
befrielse.

Den vägsträcka som skulle
underhallas markerades med
s.k. väghallningsstenar där det
var inhugget vem som ansva-
rade för vägsträckan.

På vägen mellan Kinnarp
och Grolanda finns ett antal
sådana stenar placerade i väg-
dikena. När Vägverket förra
året lämnade ut renhallningen
av dikesrenarna (avlägsnan-
det av sly och annan växflig-
het) på entreprenad började
det att användas kraftiga ma-
skiner med kedjor, som effek-
tivt slog av busk och slyvegita-
tion på dikesrenarna.

Lena Persson från Kinne-
veds Hembygdsförening, som
inventerat dessa väghåJlnings-

,istea&r, har tillsammans med
i iförenihgens ordförande, Rune
Lennartsson, nu konstaterat
att det inte bara var slvn som

Fornmi n nesmä rkt. Ki n n eved s He m byg d sfö re n i ng s o rdfö-
rande, Rune Lennartsson, visar upp några av de bitar som
vid slyröjning slagits loss från den gamla fornminnesmärkta
väghållhingsstenen vid Naglarp. Bitd: RUNE LTNDBIÄD
slagits av, utan att även en del
av de gamla vägstenarna har
fått sina slängar och skadats.

Den fornminnesmärkta Na-
glarpsstenen har blivit ordent-
ligt sönderslagen vid slyröj-
ningen och en annan av ste-
narna, som markerade den ena
gränsen vid Sventorp, har ock-
så skadats.

I dag har hembygdsförening-
en markerat stenarna med
stolpar så att det lättare skall
gå att uppmärksamma de gam-
Ia vägmarkeringarna och så
blir de ju mera tiJlgängliga for
allmänheten, som kan vara in-
tresserad att ta en tur utmed
vägen och titta på de intres-
santa stenarna.

Från |8oo-talet. En av de
sönderslag n a väg häl I n i ngs-
stenarna står vid S$nstorp
på vägen mellan Kinnarp
och Grolanda.

i Kinnarp?
Nybygge i Kinnarp fiir
28,5 miljoner kronor- el-
ler ombyggnad för 19,2?

Det är frågan som po-
Iitikerna i Falköping
ska fundera över under
valmånaden. Ritningar
är framme på hur båda
förslagen till ny skola på
orten skulle kunna se
ut.

-Båda forslagen har
ör- och nackdelar, kom-
menterar barn- och ung.
domsnämndens ordfö-
rande Stina Linnarsson.
Personiigen kan jag
spontant säga att om-
byggnadsförslaget var
fiirvånande bra. Jag
trodde inte att skulle
kunna Cä att bygga om
så bra i Kinnarp.
En nybyggd skola

skulle enligt förslaget
Iigga vid Riksbyggens
bostäder. strax nordöst

om Kinnarpshallen.
Skolan skulle vara på
2590 kvadratmeter och
skulle byggas som en
vinkelbyggnad. Maten
skulle man enligt försla-
get ordna i Loka1 Ftö-
kind, där en ny matsal
byggs.

Ombyggnadsförslaget
innebär att man river
den låga delen som lig-
ger mitt i dagens skola
och bygger ett nytt två-
våningshus på dess
piats.

Hus A:s 1440 kvadrat-
meter behöver byggas,
och sedan en tillbygg-
nad på 830 kvafuatme-
ter. Hus B byggs till med
50 kvafuat.

Med detta forslag ska
eleverna fortsätta äta på
Frökindsgården som i

SIDAN 3



2ftr29

EedandäLMedhjälpavdatateknikhataRitekenrdanEunnat5kapadenyaskoIonaiKinnar'TilIvänsterhudennyaskolanskullekunnaseut,b
bygsd skola.

Nyellerombyggd skola i Kinnarp?
Av BORJE ANDERSSON

Nybygge i Kinnarp för
28,5 miljoner kronor- el-
ler ombyggnad för 19,2?

Det är frågan som poli-
tikerna i Falköping ska
fundera över under val-
månaden. Ritningar är
framme på hur båda för-
slagen till ny skola på
orten skulle kunna se
ut.

Det var i förra veckan som
ledningsgruppen för lokalfrå-
gor, med politiker från såväl
tekniska nämnden som skolan
flnns med, träffades I Kinnarp
öl #I f,r1pdqfquöver framtiden.

Att skolan i Kinnarp ska
byggas om iåder enighet om
sedan länge. Skolan ska utvid-
gas från O-7-skola till komplett
0-9-skola.

Frågan är nu: hur och för
hur mycket?
Vid sammanträdet presente-

rades två förslag av arkitekten
Per Seiving vid Contekton ar-
kitekter, från Skövde.

Något beslut fattades dock
inte, förslagen ska nu gås ige-
norn i partigrupperna och om
drygt en månad kan man vara
redo att vZ[ja.

Båda förslagen har för- och
nackdelar, kommenterarbarn-
och ungdomsnämndens ordfö-
rande Stina Linnarsson. Per-

sonligen kan jag spontant säga
att ombyggnadsförslaget var
förvånande bra. Jag trodde inte
att skulle kunna gå bygga om
så bra i Kinnarp.

Nytt vid hallen
En nybyggd skola skulle en-

ligt förslaget ligga , vid Riks-
byggens bostäder, strax nord-
öst om Kinnarpshallen. Skolan
skulle vara på 2590 kvadrat-
meter och skulle byggas som
en vinkelbyggnad. Maten skul-
le man enligt ftirslaget ordna i
Lokal Frökind, där en ny mat-
sal byggs.

Fördelarna, enligt arkitek-
ten, åir att man samlar de kom-
munala. servicefunktionerna:
med detta alternativ blir det

närmare till dagis, post, skola
och idrott. Kinnarpshallen lig-
ger alldeles intill. Det är nära
till fritidsgården i lokal trYö-
kind och det ligger mitt i det
sammanväxta samhället Kin-
narp/Slutarp.

Nackdelarna: framför allt
prislappen på 28565000 kro-
nor. Dessutom räknar. man
med ökad kostnad for mat-
transporter i och med nytt
mottagningskök i Lokal Frö-
kind. Sådan återstår frågan:
vad gör man med den gamla
skolan?

Bygger om
Ombyggnadsförslaget inne-

bär att man river den låga de-
len som ligger mitt i dagens

skola och bygger ett nytt två-
våningshus på dess plats.

Hus A:s 1440 kvadratmeter
behöver byggas, och sedan en
tillbyggnad på 830 kvadratme-
ter. Hur B byggs till med 50
kvadrat.

Med detta förslag ska elever-
na fortsätta äta på Frökinds-
gården som idag.

Nackdelarna med förslaget
är att man inte får den för-
stärkning i området runt Lo-
kal Frökind som man hoppats
på, och att skolan ligger intill
genomfartsled.

Att man även i fortsättning-
en delar på byggnaderna inne-
bär att samarbetet mellan
klasserna försvåras.

Fördelar: att den är centralt
belägen och här flnns också ut-
rymmen för gymnastik och
musik.

För dyr drift?
Allt detta ska nu politikerna

väga samman. Vad arkitekten
anser framgår av planförsla-
get: "Den väsentligt högre
kostnaden för bygginvestering
och drift är svåra att motivera
med nybyggnadens fördelar"
skriver han.

Att värma upp. städa och un-
derhalla den nya skolan blir
nämligen betydligt dyrare. En-
Iigt kalkylen kostar nya sko-
lan över en halv milion'ffinor
mer i drift än en ombyg$t{'Kin-
narpsskola. Per år.



Kräftor. Kräftfest på Förkindsgården i Kinnarp i onsdags.
Bild: GLENN WETANDER

Kräftskiva på
Frökindsgården Kinnarps förlorade

skattesmitarmålKINNARP. På onsdagsförmid-
dagen var det dags för höstens
traditionella kreiftfest på Frö-
kindsgården i Kinnarp.

Kräftorna de var goda, med
väl awägd smak med rätt sälta
och dillsmak, rapporteras det.
Så lät också de boende på FYö-
kindsgården tillsammans med
iildre som bor på sarnhzillet,

men som äter lunch på Frö-
kindsgiirden, sig veil smaka.
För dem som så önskade serve-
rades också en IiGn nubbe till
kräftorna.

sonal samt
ler upp och
exempel tr

AV BORJE ANDERSSON
Man hyrde tjänster.
Trodde Kinnarps AB.

-Man fick tjänster
förmedlade. hävdar
skattemyndigheten
som gått ända till kam-
marrätten ftir att få in
obetalda arbetsgivar-
avgifter.

Där förlorade Kin-
narps, och får nu betala
377 000 kronor.

Dbt är nästan tio år sedan
arbetena utfördes som nu
lett till rättsligt efterspel för
Falköpings största företag,
Kinnarps AB.

Under 1980-talet anlitade
man ett företag i Stockholm,
Intertrans, för utkörning av
kontprsmöbler som man
så11. 'Intertrans hade åkeri-
verksamhet men förmedlade
o,ckså arbetskraft.

Kinnarps trodde man hyr-
de ett företags tjänster när
man anlitade Intertrans för
att lasta ur sina lastbilar och
montera möblerna hos kun-
derna.

Svarta Bengar
Intertrans visade sig dock

inte ha så rent mjöI i påsen
som Falköpingsföretaget

trodde. Vid en skatterevision
fann myndigheterna att
mängder av arbeten utltirts
utan att vare sig arbetsgivar-
avgifter eller skatt betalats.

Vem skulle man ställa
till svars?
Kinnarps, menade skatte-

myndigheten, och lät i ett
taxeringsbeslut 1994 föra pä
företaget 163560 kronor i av-
gifter och 176488 kronor ftr
skatter som man enligt myn-
digheten borde ha hallt inne.

Rätt blev fel
Taxeringsbeslutet överkla-

gades till länsrätten av Kin-
narps, som vann i ftirsta in-
stansen. Men det beslutet
överklagades i sin tur av
skattemyndigheten till kam-
marrätten som nu alltså ger
myndigheten rätt.

Kammarrätten menar att
arbetets fördelning och tider
flor leverans med mera be-
stämts av Kinnarps, och att
Intertrans därför inte är att
anse som självständigt bolag.
Man bara örmedlade tiäns-
terna.

Så därför får nu Kinnarps,
som anser att man redan be-
talat såv2il avgifter som skat-
ter, far betala en gång till.

Plus rättegångskostnader
på över 30000 kronor.

dre,



'Storavolyme4 nya investeringar r

Bättre och hättre. Henry Jarlsson, sedan snart ett år åter
VD för Kinnarps, konstaterar att nu börjar företaget komma
på rätt kurs igen efter förra årets turbulens.

2,5 miljarder om inget oförut-
sett händer i omvärlden.

,-Då gåiller det att vara rus-
tad, med teknik och kunniga
medarbetare.

Ungefär hrilften av försälj-
ningen, 760 miljoner, ligger På
Sverige, hiilften på exPort och
det är en fördelning som man
strävat efter och vill behrilla.

Kortare leverenstid
-FörsäIjningsökningen har

gjort att vi haft v:ildigt trYck i

cerar vi 2-3 gånger så mYcket
med mindre personal.

-De enkla jobben kommer
inte att finnas kvar och dåirför
måste vi utbilda Personalen
och det är ingenting unikt fiir
Kinnarps. Vi kan inte konkur-
rera med låglöneländbr n?ir det
gäJler de enkla jobben, det vill
säga manuellt arbete.

-Satsningen På volYmök-
ningar är en omviilvning ft)r
företaget men om vi skall ha
framgång måste vi öka voly-

Kinnarps tillbaka efter turbulensen
Av STINA Z/NNARSSON

För något år sedan blåste
det ganska friskt På Kin-
'narps. En del av före-
tagsledningen, med VD
Lennart Mårtensson i
spetsen, flck gå efter fel-
satsningar och försäm-
rad lönsamhet. HenrY
Jarlsson, som varit stY-
relseordförande, grck
åter in som VI) och nY
ekonomichef blev Rolf
Gustafsson som tidigare
arbetat som revisor åt
företaget. Även tjåinsten
som marknadschef bYt-
tes ut.

Nu, knappt ett år senare, har
KinndrPs ändrat kurs, eller
snarafe genomft)rt den strate-
gi sofrr man tidigare beslutat
om mbn som inte verkståilldes.
Det är produktion i stora volY-
mer som gtiller, ftir sPetstill-
verkning eller nischProduk-
tion finns inte plats.

Kursändringen har redan
gett resultat. Siffror den 31 juli
visade att moderbolaget Kin:
narps AB-,satJ ftir drYgt 1,4 mil-
jarder under 11 månader. Det
eir en. ökning på bortåt 20 Pro-
cent jämftirt med förra året.

Nåir aret avslutas sista au-

eusfi räknar ekonomichefen

Ekonomichef. Ny ekonmichef på Kinnarps är Rolf 'Gus-
tafsson, tidigare revisor i företaget.

Men även om satsningen
sker på Nord- och Mellaneuro-
pa händer det att det kommer
order från andra ha]l. Som
från Dubai där KinnarPs gick
från 0 till en försziljning På 15

miljoner på 11 månader och
räknar med en fördubbling. I
Dubai finns ingen såiljorgani-
sation - men där finns två
svenskar som kände till Kin-
narps...

Även i Sverige strävar före-
taget efter att såilja ut silljenhe'

ett par å,r sedan och i höst in-
vigs ytterligare ett i UPPsala.

-Hair i Kinnarp skall vr Pro-
ducera möbler och bli bäst På
det och vi skall producera stora
volymer, de som har ett snabbt
flöde, säger VD.

Det kan betyda att Produk-
tioner som skolmöbler och
chefsmöbler som inte Cörq i
stora vol5.mer kan komma att
produceras på annat h,å11.. ; '

-Vår strategi även tidigate
var att satsa På stora volYmer



IIIeel gtl urlsallrlxr6,pa l,o irlx-
jarder i moderbolaget och 1,8 i
koncernep, viket kan jämföras
med fprr4 arets 1,3 resp 1,5 mil-
jarder. ',

Ändrad inriktning
-Vi gör en kraftig föränd-

ring nZir det giiller inriktning-
en på produktionen. men det
tar tid att rätta till det som
gick snett, säger HenrY Jarls-
son.

-Det genomfördes alldeles
för rnånga kortsiktiga Projekt
- trots att vi enligt vår strategi
tiJl B0 procent skulle arbeta
med stora volYmer. Men i ståil-

let överbelastades fabriken
med små volYmer som inte led-
de någonstans och som ftir-
sämrade lönsamheten.

Fel produkter togs fram,
modeller som inte Passade för
exportmarknaden, och det tar
tid att förändra. Det tar ett ar
från det att en Produkt tagits
fram hos oss tills den når de

stora marknaderna.
-Men det är bara att bita i

det sura äPplet och återståilla
det som blev fel. Strategin var
rätt då också men ledningen
klarade inte att genomiÖra

den.

FörsäIjningsökning
Att Kinnarps rir På rätt väg

avspeglas i årets siffror när av-
slut ftir året görs sista augusti.
De forsta elva månaderna vi-
sar en försiiljningsökning På
bortåt 20 Procent. Koncernens
vinst, som i fiol var 130 miljo-
ner, beräknas i ar bfi 200 miljo-
ner - och då uttrYcker både \rD

r och ekonomichef sig försiktigt
I -net har varit en bra ök-

I ning, konstaterai ekonomiche-
I fen och tillägger att försälj-
I ningen snabbt kan vara UPP i

Irl uuuALlulrgrr uurl rr4r
att halla leveranstider. Vi har
till och med taPPat order På
grund av det. Leverenstiden är
i dag ?-10 veckor och den måste
bli betydligt lägre.

Det understrYks av VD Hen-
ry Jarlsson, som Pekar På två
saker som zir viktiga för fram-
tiden, satsningen På att bli
renodlad volYmleverantör' det
vill säga att På fabriken i Kin-
narp producera möbler i stora
volymer. och att bli bättre På
leverenser.

-Leverera exakt i tid, hålla
vad vi lovat.

Nyinvesteringar
För att klara d'e stora volY-

merna väntar nYinvestringar
for omkring 40 miljoner i ma-
skiner, främst i monteringen
dzir mycket i dag sker manu-
ellt.

-De nya maskinerna sParar
personal, men vi räknar inte
med permitteringar, säger
Rolf Gustafsson.-

En kraftig satsning görs På
internutbildning och ekonomi-
chefen understrYker att in-
ternutbildningen är mycket
betydelsefull.

Några nYanställningar vill
han inte lova - KinnarPsled-
ningen har alltid varit försik-
tig niir det talats om att nyan-
stiilla trots att ftiretaget det se-
'neste åLret nyanståiJlt "hela ti-
den" - men han anser det inte
uteslutet. .

Henry Jarlsson jämför ma-
skininvesteringen med mot-
svarande inom bilindustrin:

Det tar allt färre timmar
att göra en bil. För oss skall det
ta färre timmar att göra en mö-

bel och det skall vi komPensera
genom att öka volYmen. Med
nya produktionslinjer Produ-

Illcll I guruI,4.

På nya Poster
När Lennart Mårtensson

och ekonomichefen fi,ck gå

skedde också andra foränd-
ringar. Marknadschefen bYt-

tes ut och heter i dag Kiell
Matsson. På produktionssidan
har Rolf Johansson, tidigare
\rD vid Granstrands i Skillin-
garyd, gått in som ansvarig lor
produktutveckling.

Även i det danska dotterbo-
laget har ledningen bYtts ut.

Den exportavdelning som
var förlagd till KöPenhamn
har flyttats tillbaka till Kin-
narp. Chef för avdelningen är
Birgitta SkoglunQ. Medarbe-
tarna i Köpenhamn erbjöds att
flytta med men ingen nappade.
Exportavdelningen har tre an-
ställda men kommer sannolikt
att kräva fler.

-Nu sker alla kontakter med
våra uiländska dotterbolag
här i huset och inte via KöPen-
hamn och dei åir rätt, säger
Rolf Gustafsson.

PartnershiP
Kinnarps stora exPortmark-

nader är förutom Norden,
Nord- och MellaneuroPa med
Norge, Danmark, Finland'
England, TYskland, Belgien
och FYankrike som största län-
der. Överallt har man ett
mvcket nära samarbete med

bra start. Så har skett till ex-
empel i Växjö, Kalmar, Norr-
köping och Gävle.

Egenföretag
- Vi vil] att också de som är

kvar som sziljande enheter
skall gå över till att bli egna fo-
retagare med KinnarPs som
delägare. Enda undantaget är
Stockholm som bolagiserades
ft)r några år sedan och som
kommer att vara kvar som säl-
jande dotterbolag, främst bero-
ende på volymen som bYgger
på långa avtal med stora fore-
laq

ki.tttatp. senaste inredning-
hus invigdes i JönköPing for

Nu genomför vi strategin sam-
tidigt som vi satsar ordentligt
på produkutveckLing, s1E.9I

Henry Jarlsson. Vi har märig-
dubblat våra utvecklingskost-
nader under de senaste åren.

Hur länge?
Hur länge stannar HenrY

Jarlsson kvar som VD ftir fa-
miljeföretaget som är Nordens
största möbelföretag - över 800

anställda i KinnarP och över
1000 i koncernen?

Du 2ir inte den fiirsta som
frågar, men jag får v?il rätta till
det som gick snett först innan
vi börjar se oss om efter nY led-
ning, säger HenrY Jarlsson.

agenturerna och strävar med-
vetet mot att inte äga dotterbo-
lagen utan i st?illet arbeta med
partnershiP och delägarskap .

- I dag zir vi ensamma ägare
till nio av våra utländska dot-
terbolag men vi strävar efter
att låta duktiga medarbetare
köpa ut även dem, säger Rolf
Gustafsson. Med Privata ägare
når vi större lönsamhet.



Masnetiska kraftfält i KinÅXre
:At JOSEF IACOpSSON

KINi{ARP. Att vi åir om-
.l}|C$-ra av magnetiska

t<r:Xfi*ift åir inget nyhet,
mgp ftir måLnga av de cir-
kqqhundratalet deltagar-
ndri torsdagskvåillens fti-
reläsning i Jarlasalen i
Kinnarps allaktivitets-
hus, var de positiva effek-
terna av magnetiska häl-
soprodukter en nyhet.

Hitrest från Amerika var
Steve Roberts, globalt ombud
för det japanska ftretaget Nik-
ken. Steve Roberts var en väl-
utbildad informatör och pre-
sentatör för det japanska före-
taget som tillverkar olika mag-
netiska häIsoprodukter som
komplement till stolar och sit-
sar, som madrasser, kuddar,
brickor och magnetplattor att
ha som inlägg I skor.

Positiv verkan
På många människor har de

magnetiska kraftfälten i pro-
dukterna en positiv verkan på
blodcirkulationen, lymfdräna-
get och struktureringen av cel-
lerna, vilket ger en bättre blod-
cirkulation. Vidare kan en
magnetsits på kontrosstolen
motverka skador av strålning-
en från en dator.
.GunilLa J Carlsson hälsade

kvällens foredragshållare och
publik välkomna till samman-
komsten och presenterade

"Magnetpartiet de gröna", det
vill säga de återförs?iljare för
Nikkenprodukter som var när-
varande, alla klädda i gröna
tröjor med Nikkens logotype
på. Dessa återförsäljare och
demonstratörer var ganska lo-
kalt kända, men det fanns
även gäster från Borlänge och
andra mer långväga personer
som arbetade för Nikken.

Vrickade foten
Steve Roberts berättade om

hur han kommit i kontakt med
magnetbehandling, det var ge-

nom en veterinär som behand-
Iade hans djur. Magnetbehand-
ling prövades. sedan på hans
fru som vrickat foten. Och bara
efter 30 minuters behandling
var värken borta. Även Steve
Roberts far hade blivit bra i
sin rygg efter en "magnetbe-
handling".

Flera i publiken kunde ock-
så berätta hur de blivit botade
med bättre blcdcirkulation
och blivit av med värk och ek-
sem efter att ha brukat magrle-
tiska hzilsoprodukter. Under
kvåillen visades också den
kraftfulla verkan det hade för
en kvfuna som stod på ett par
magnetsulor, det gav en ome-
delbar verkan på hennes arm-
styrka. l

Andra kunde vittna om hur retagetri Japan och finns re-
sömnen hade markant fortf$tt-
rats genom att man låg pfen
magnetmadrass.r*t eorffi ge-

bo, som arbet4t .gt4,.p,pgnnar-

Glohalt ombud. Gunilla J Karlsson tolkade Steve Roberts
till svenska. här välkomsthälsas han till Kinnarp.

Bild: JOSEF JACOBSSON

presenterat i 18 länder, malet
är att inom kort ha ett nätverk
i ytterligare töIv länder. Före-
taget startade 1975 och kom
1990 till USA. I Sverige har det
funnits sedan 1996 med ett nät-

' vdik som bieder ut s'ig till allt
flera orter.

vets stålverk, kunde för första
gången på 30 år få sova en hel
natt utan störningar när han
provade sonens magnetma-
drass. Under kvällen demon-
strerades även täCken sorr r€:
flekterar infraröd strålning,
biokemiska fiberprodukter.
samt även en del näri4gstill-
skotts-produkter.

I 18 länder
r Nikken är det 21:a största fti-



Hilera fall a,;'(ftarpå Kinnarps
Av BORJE ANDERSSON

Flera fall av den upp-
märksammade sjukdo-
men twar har konstate-
rats på Kinnarps AB.

-Men det är absolut
inte fråga om någon epi-
demi., säger Olav Hohei-
sel på Centralhälsan,
ansvarig för företagets
hälsovård.

Twar liknar på många sätt
en förkylning, som aldrig ver-
kar gå över. Sjukdomen har
dock fått en dramatisk stäm-
pel, för"några år sedan upp-
märksammade dödsfall hos

elitorienterade där twar utpe-
kades som orsak. Senare forsk-
ning eir dock tveksam, fiirmod-
ligen berodde dödsfallen på an-
fua mikroorganismer.

"Inget dramatiskt"'
Kunskapen om sjukdomen

åir dock inte så stor, och det åir
därftir förståeligt att det sprids
oro då det kan konstateras att
flera faII av twar kunnat kon-
stateras på kommunens stör-
sta arbetsplats, Kinnarps AB.

Något som alltså bekräftas
av företagsläkaren OIav Ho-
heisel:

-Vi har konstaterat några
fall. I en del fall har det lett tiII

längre sj ukskrivningstider.
Twar är en infektionssjuk-

dom som beror på bakterien
Chlamydia Pneumonie. Bakte-
rien lever inte utanpå slem-
hinnorna utan inne i sjeilva
cellerna.

Twar verkar först vara en
virussjukdom, en kraftig för-
kylning. Feber, snuva och hal-
sont är vanliga symptom. Till
skillnad mot förkylning ver-
kar dock sjukdomen inte vilja
gå över.

Man kan drabbas av yrsel,
lockkänsla för öronen och vis-
sa även depression. En mycket
påtaglig trötthet är också ut-
märkande.

Twar smittar som en vanlig
virussjukdom. via luften när
man hostar och nyser.

Olav Hoheisel awisar dock
talet om en twarepidemi på
Kinnarps.

-Det eir inte alls så drama-
tiskt som det kanske låter.
Twar förekommer överallt,
flormodligen har hZi1ften av alla
svenskar haft det utan att veta
om det.

"Ingen anledning
till oro"

Hur farligt är det?
Man tror att twar påverkar

hjärt - och kärlsystemet.
Samma rekommendation gäl-

Ier som för förkylning: att
man inte ska anstränga'sig
fys iskt.

Olav Hoheisel berättar att
man varit i kontakt med srqitt-
skyddskliniken på KSS,;'bch
där fått svaret att man inte be-
höver vidta några åtgärder.

-Vi.kommer inte att testa
personalen generellt. Det fi.nns
anledning till det.

Hoheisel betonar att det in-
te finns någon anledning till
oro.

-Statistiskt sett är inte detta
något ovanligt. Men det klart, i
och med att Kinnarps Zir itt:'så
stort företag uppmärksammas
det om flera fall upptäcks.

Två tolvor
a a 

t 
..vtd vavstugan

KINNEVED. Helgens tipsrun-
da vid Sörby vävstuga samla;
de 85 deltagare. Två stycken
lyckades få tolv rätt, medan fy-
ra personer hade elva rätl.

Rätt rad: xx1, 11x, x2x,lx2.
Skiljefråga: 145 gram.
Rätt svar: Brudsporre, 125,

Astra, Sofla, Oregano, Päls-
handlare, Köttorget, Snäppa,
Ögonsjukdom, Naturskydds-
föreningen, Björn Ulvaeus,
Jan Guillou.

Vinnare: Allan Thor, Harry
Göransson, Margareta Thor,
samtliga från Kinnarp. Drag-
ning av lotterierna är verk-
st?illd och vinsterna utlämnade.

.ro ritlQ (
Kinneveds lt u '
loktvårsförening ",i''
Skjutning på älgtranan söndagar
kl 9-10.
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Kinnarpsborrr,
hätsar från ett
soligt Hawaii
Prästerna Stig och Eva
Ostlund, Kinneved, be-
finner sig just nu på re-
sa tillsammans med
församlingsbor och
andra resenärer från
Västsverige. Just nu
befinner sig gruppen
på Hawaii, varifrån de
skickar en reseberät-
telse.

Med förväntan och viss
spänning bordade vi i mån-
dags planet på väg till Am-
sterdanl. Lite av nervositeten
släppte ör de 34 reseniirerna
på väg iill USA när det stora
planet med 300 passagerare
lyfte från flygplatsen i Hol-
Iand. Nu var det for sent att
tänka på ej utdragna elslad-
dar och bortglömda telefon-
samtal, till vänner och slåik-
tingar på västgötaslätten.

Prästerna Stig och Eva
ÖsUund var nu iväg ännu en
giing med reslystna falkö-
pingsbor och slutarps- och
kinnarpsbor, samt många
från trakten omkring. Stig
påminde om vikten av att vi
skulle halla,oss samlade fiir
att kunna komma igenom di-
verse spålrrar, bland annat
tullen och immigrationsmyn-
digheterna i San Fransisco.

"Den vita staden"
Qry# tio timmar senare

Ianfffle planet på S.F. inter-
natiölieila flygplats. Bussen
mötteiUpp och transporterade
oss tilf,ett motel dåir siingarna
lockade trötta resenärer.

På tisdagen besåg vi den
"vita staden", som visade sitt
allra vackraste ansikte med
sol gch 22-gradig våirme. En
dul{tig svensktalande guide
föi{p oss genom "Chinatown"
och'bver den anrika, hängan-
de bron som iir drygt 2 kilo-
meter lång. Fängelset Alca-
traz, numera museum, syntes
på avstånd och i buktgn tävla-
de segelbåtar och motorbåtar
om vår uppmåirksamhet.

'"Hawaii nästa
Onsdagen hade vi sett

fram emot med undran och
örväntan - Hawali! Efter
fem timmars flygning tog
hjulen mark och applåderna
Ijöd från ett par hundra pas-

I värmen. Stig Östlund be-
finner sig just nu tillsam-
mans med försam lingsbor
och andra västsvenska re-
senärer på Hawaii.

Bild: MARGARETA BOMAN

sagerare. Sol, sol, sol... Nu
får vi känna av dess värme
och behag! 27 grader var
nästan för mycket för oss
nordbor, men ingen klagade.
Chauffören stämde sin Uku-
Iele och sjöng på det inhem-
ska språket och vi tog fram
applåderna igen.

Ett par ungdomar i ftirg-
sprakande kläder hängde
orkid6kransar kring vår
hals. Vilra damer blev ännu
vackrare och vi karlar.Iog
och bockade och bugade.

T skrivandets stund har vi
varit med om en "bastkjols-
förevisning" tillsammans
med andra turister som sökte
skugga. Temperaturen var
då uppe i 29-30 grader.

Promotion
Byxor byttes till shorts

och nu är det baddräkterna
som giiller. Den obeskrivligt.
vackra Honolulu-bukte4
med 2 meter höga svallvågor
inbjuder till nappatagl I af-
ton blir det fest igen. Då
skall vi få vara med om en
doktorspromotion vid ett
privat universitet. Stig Öst-
lund. vår reseledare. har
fullgjort kraven och skrivit
en avhandling på engelskä.

HäIsningar från Hawaii
som just nu bes'ökts av Fal-
köpingsbor och resenärer
från Västsverige.

Alohal

Dags för Stig ff(Kh"u
att lämna Hawaii

Här kommer ännu en re-
sehälsning från präster-
na Stig och Eva Östlund,
Kinneved. som tillsam-
mans med falköpings-
bor och andra västsven-
skar beflnner sig på resa
till bl.a. Hawaii.

Sa kom dagen fiir avfård.
Uppbrott från Hawaii sker
motvilligt! Falköpingsborna
m.fl. är nu på väg till Grand
Canyon mitt i Indianområdet.
Den sista kvåillen i Honolulu fi-
rades med en kveillstur på bå-
ten som förhandsbestzilldes.

Inhemska danser och sånger
presenterades. Vår egen guide
Stig Östlund sjöng solo till de
hawaianska gästernas förtjus-
ning. Solnedgången var obe-
skrivlig sedd från båtens fest-
sal.

Nu väntar Indianområdet
med sin spanskar och mexi-
kanska kultur.

Stark sol
Phoenix, Flagstaff och Albu-

Pastor Stig östlundh täm-
nar nu Hawaii.
querque blir utgångspunkten
då vi beser de "förkolnade trä-
den". "den malade öknen"
m.m.Allt iir v?i]!. Vi år lite lor
brända av hawaiisolens starka
sken. Det itr 27-3L grader varje
d20

Änanasodlingar och ett oflor-
glömligt besökt på Pearl Har-
bor, där över 2000 mäifriskor
flck sätta livet till 1941. ,



Internetpremiär på biblioteket
Av RUNE LINDBI'AD

KINNARP/SLUTARP.
På tisdagen var det dags
ftir biblioteket i Kin-
narp/Slutarp att öppna
en interneflinje där be-
sökarna på biblioteket
och alla i trakten som åir
intresserade skall kun-
na pröva på det dåir med
att söka på internet.

Nu kan man på biblioteket
utan kostnad lära sig grun-
derna hur man hanskas med
Internet och hur man söker
efter den intressanta infor-
mation som internetsystemet
bjuder på.

Det gäller bara att boka en
tid (max en timma) så finns
bibliotekets personal på plats
som handledare och lärare.

Regler
Vissa regler finns uppsatta

och måste foljas. Man får till
exempel inte söka pornogra-
fiskt och rasistiskt material
och så måsta alla använda
sitt riktiga namn i a.lla sam-
manhang.

Den som känner för det
kan börja ta itu med några av
de uppgifter som biblioteket
tagit fram. En av uppgifterna
är att söka upp blomsterbuti-

Första gången. Bibliotekets Christina Seveborg visar
lnger Karlsson från Vårkumla hur man söker på lnternet.

FPdä CJ

Föredrar ny skola
Av MARITA WASS

En ny skola i Kin-
narp/Slutarp vore det
allra bästa.

Det tycker politiker-
na i barn- och ung-
domsnämnden.

Nämndledamöterna är
helt eniga, tycker att en ny
skola skulle ha många förde-
Iar jämfört med en ombygg-
nad av dagens skola.

En ny skola skulle ge
många pedagogiska fördelar,
inte minst med tanke på när-
het till förskola, idrottshall,
motionsspår och naturområ-
den.

Och, även om det ligger lite
utanför nämndens bord, på-
pekar nämnden att den nya
skolan, som i princip skulle
byggas mellan de två sam-
håi.llena, vore ett bra sätt att
skapa ett gemensamt, natur-
li€f ce.n-trum för de båda sys-
teFsamNtåillena.

För att en ny skola ska bli
verklighet måste kostnader-
na för att driva skolan,. och
då ska sjrilva kaptialkostna-
den vara inränknad, inte bli
högre än om och tillbygg-
nadsförslaget.

En annan förutsättning
Det säger nämnden som

tänkt sig att spara in på de
ökade kostnader en ny skola
skulle ge genom olika samord-
ningsvinster. En ftrsäljn.ing.
eller alternativ användning
av den nuvarande skolan, an-
ser niimnden är en annan fiir-
utsättning for en ny skola.

Kommunens tekniska för-
valtning ska nu genomföra
mafkundersökningar för att
och göra en upphandling för
projektering av de båda al-
ternativen - en helt ny eller
en rejzilt ombyggd grundsko-
la.

Kommunfullmäktige fat-
tar det sluUiga beslutet.

ken Interflora och se vad de
har att erbjuda, en annan
uppgift är att ta reda på vad
Folkoperan i Stockholm har
för spelprogram under hös-
ten.

En i raden av uppgifter är
att ta sig in i Vita Husets data
och kolla upp Bill Clintons e-

mail adress eller leta upp

Bild: RUNE IINDBIAD

Sveriges televisions hemsida
och titta på programtablån.
Det mesta går att få fram om
man ger sig tid att söka och
det flnns mycket intressant
och spännande information
att ta del av i det enorma in-
ternetnätverket om man bara
har kunskapen om hur man
går tillväga i sitt sökande.

Ktr,,frSf,ocl'Nlo \

Välkommen till Vårkumla. . I

?;åå:"?iijiTå::å-,"i'* I

tillsammans med Värkumta 
I

HembYgdsförening Servertng' 
1

Kinneveds l0GI'llI0
Lördagen den 7 nov. kl 19.30.
Det handlar om Wilhelm
Moberg. NBVlokalen.
Välkomnal

GI'-!r,- rr



90;årpj ubileum för Kinne!
,/F ttralt @

Av GLENN WELANDER
KINNEVED. På lördag
fi.rar Kinneveds IOGT-
NTO-avdelning sitt 90-
årsjubileum.

Så länge har denna
nykterhetsförening fun-
nits i bygden, arbetat för
nykterheten, men också
varit något av en bild-
ningsinstitution och
kulturbärare.

Det var via logen folk kunde
lyssna till foredrag, gå i studie-
cirkel eller delta i diskussio-
ner i aktuella ämnen.

- Det var i bland annat lo-
gerna man förr på landsbyg-
den och i småsamhällena ha-
de chansen att deltä i sådant,
säger Sven Andersson, mera
känd som Sven i Lofsgården,
som vet vad han talar om,
han har varit medlem sedan
1941 och ordförande i hela 46

år.
Numera är han vice ordfö-

rande. På jubileumsfesten är
det följdriktigt han som sam-
manfattar föreningens histo-
ria. Kanske berättar han ock-
så några trevliga historier
och läser dikter, det är han
bra på och ofta anlitad att gö-

ra.

Diplomutdelning
Vtilkomsttalet hiills av före-

ningens ordförande, Lennart
Sandberg. Som brukligt På ju-
bileer delas det också ut di-
plom för långt medlemskap,
här Iiir 25, 50 och 60 iir inom
IOGT.NTO.

Inför jubileet, som flras i
Luttra bygdegård, har fore-
ningen 53 medlemmar. men i
över 30 år fr4n 3O-talet och en
bit in på 60-talet var man över
100.

Det speglar ganska våil hur
samhdllets har föränfuats och
nykterhetsrörelsens och andra
folkrörelsers roll med tiden
minskat.

Men, en gång var det nYkter-
hetsrörelsen som tog UPP kam-
pen mot superiet och som dess-
utom var en kulturbärare och
bildningsinstitution av stor
betydelse.

Här i Kinneved fanns i
gamla tider en gästgivaregård,
där det festades och som gjor-
de att det uppstod mycket
bråk. Logens tillkomst giorde
att fut luglade ner sig, berät-
tar SVen Andersson.

Han berättar att logen var
mycket livaktig fram till första
världskriget, men då gjorde in-
kallelserna till militärtjänst
att medlömstalen sjönk kata-
strofalt.

Erik Gustavsson, som var
ordförande tgI6-L927, höll lo-
gen vid liv genom att sjiilv be-
tala medlemsavgifterna för ett
antal medlemmar. Som minst
var det då endast fem medlem-
mar.

OrdenssällskaP
Det som i dag är Kinneveds

IOGT-NTO-förening, där bok-
stäverna i det krångliga nam-
net står för sammanslagning
på det nationella planel av två
nykterhetsorganisat ioner:
IOGT, International Order of
Good Templars och NTO, Na-
tionaltemplarordern, starta-
des 1908 under namnet "Tem-
plet 1923 Vinterny" i det som
då var organisationen Tem-
plarordern. I dag är det en före-
ning, men på den tiden var det
som namnet säger, ett ordens-
sällskap med nykter inrikt-
ning.

- Från början hade man ha-
de högtidliga ceremonier och
speciella ordenstecken, något
som numera är helt bortta-
get.

Till 1920 var det TemPlaror-
den det handlade om i Kinne-
ved, men 1921 skedde en sam-
manslagning i det som heter
Nationlatemplarordern och
som ger bokstäverna NTO i det
nuvarande namnet.

Detta höll sig ända in i vår
tid, till 1970 då man slog sam-
man med IOGT och bildade
IOGT-NTO.

Ett otympligt namn som det

av och till diskuterats att än-
dra til-l något enklare.

Revyer och långdans
Tillbaka till verksamheten

under alla år. Sven Andersson
minns med glädje den gemen-

skap han upplevt under åren i
föreningen och alla de verk-
samheter man haft.

- Förutom då föredragen och
diskussionsaftnarna, så sPela.
des det mycket revY, lokalre-
vy. Vzildigt roligt för dem som
spelade och mycket uPPskattat
av publiken. Revy sPelar man
fortfarande då och då, 1996 ti]]
exempel framfördes ett dråP-
ligt aktstycke.

Sven Andersson framhåLller
också hur man i föreningen
lärde sig mötesteknik och hur
man för protokoll.

Nog så viktigt, det var via
folkrörelserna det demokratis-
ka samhåillet byggdes uPP.

Många politiker har kommit
ur folkrörelseleden. Kinne-
veds IOGT-NTO inte undanta-
qpf

Med från starten 1908, och
ordförande 1909, var Gustav
Johansson, som sedan under
namnet Hallabo blev riksdags-
man.

Startåret hade man 24 nrcd:
lemmar.

Med hundratalet medlem-'
mar i Kinneveds IOGT-NTO
under många år, med en toPP
på 135 under sO-lalet, f4nns det
inderlag för mån-ga l<i{ala ak-
tiviteter'.

Vinterny. En bild från logens första år, taget i augusti 1908'.1

logens första 40 år. Vid tillfället hade man biudit in socknens le

tili vänster om denne chefen på Karbo torvströfabrik, Lindströt



'eds I OGT-NTO -förening

folkdräkt (mitten) främre raden småskollärarinnan Elsa Karlsson, förgrundsgestalt under
lande personer. Till vänster om Elsa Karlsson sitter hennes far, skollärare J.P. Kjellön och
n. Till vänster om denne kyrkoherde Borell.

Logen. Kinneveds IOGT-NTO-förening i revytagen 1996.

Fram till på 50-talet var det ändrats. I dag har Kinneveds nlngen. Men man har också
'enska samhiillet mera slutet IOGT-NTO 53 medlemmar, vil- engagerat sig i fadderbarns-
r i dag, bilar var inte så vanli- ket ändå inte är så daligt. Men verksamhet i Gambia.
r, man stannade på hemma- medeliildern är ganska hög, 60- En populär sak man arran-
an. Nöjesutbudet var inte 65 år. Hair som i andra folkrö- gerade till för inte så många år
>ller så stort och pockande relser iir det svårt att engagera sedan var folkdans, långdans,
rmivåradagar.TVhadebara ungdomar. genom Kinnarp-ett populärt
i'rjat sända sina snöiga bilder -Rörligheten, på grund av nöje med många deltagare.
ån Göteborgssändaren i studier och jobb gör sitt till, Förstås med Sven i Lofsgården
'artyitt., Men sedan gick det tror Sven Andersson. i täten, frackklädd och i hög
rt.'Numera flnns allting av hatt påtraktorn som drog mu-
Iting i rnängder, överallt. Långdans genom sikkapellet genorn byn.
Föreningsliv..och folkrörel- samhället Nu flrar föreningen sina 90
rr har minskat i betydelse Numera är det främst studie- år och arbetar vidare mot de
ir världen omkring har för- cirklar man ägnar sig åt i före- 100.



Föreläsning inför förä ndriittår en
Annorlunda satsning på KinnArps

Av STINA Z/NNARSSON
Kyrkoherden i Kinne-
ved, Stig Östlund, håtler
just nu ett antal föreläs-
ningar om etik och mo-
ral i Jarlsalen på Kin-
narps.

Inte så märkligt kan-
ske-ftirriin man får veta
att det är företagsled-
ningen på Kinna4ls som
bjudit in honom. En an-
norlunda satsning av ett
storföretag.

Stig Östlund är expert på
ämnet, har just lagt sista han-
den vid sin avhandling om
Ludvig Jönssons teologi, där
mycket handlar om etik och
existensiella frågor.

Märkligare åir nog att det är
Kinnarps företagsledning som
bjudit in honom och låter sin
personal på arbetstid lyssna på
Stig Östlund, som inte bara ta-
lar om etik utan också om för-
ändringar.

Det är antagligen ganska
ovanligt att storföretag gör så-

dana satsningar-men Kin-
narps är på många sätt ett an-
norlunda storföretag.

-En anledning till att jag är
här är att Kinnarps, liksom
många andra företag, stiir in-
för förändringar och vi vet att
förändringar iir svåra att han-
tera för många människor. sä-
ger Stig ÖsUund.

Ledningen på Kinnarps har
knutit Stig Östlund till sig och
fiiredragen är en del i den kon-
takten.

Förankra förändringar
Som de flesta foretag är Kin-

narps inne i förändringar, pla-
nerade och oplanerade, och det
handlar främst om teknisk för,
ändring.

-Man kan inte förändra
utan att förankra och utan att
tala om förändringsprocessen.

Hur fiirbereder man männis-
kor på forändringar? Ett sätt är
att tala ;m förändringsproces-
sen, visa hur vi reagerar och
varfiir vi reagerar som vi gör.

-Förändring betyder ofta
"ett himla väsen" och vem sil-

ffir

Etik på företaget- Stig östtund, kyrkoherde i Kinneved, fö-
reläser om etik och förändring för de anställda på Kinnarps.

Vårt val ?ir att gå bakåt eller
acceptera förändringar.

- Det bästa vapnet i en förän-
dringsprocess är att skaffa sig
kunskap. Det är det enda mot-
giftet. Då kan jag påverka för-
ändringen och till och med
tycka att den är rolig.

Etik och moral
Stig Östlund talade inte bara

om förändring utan också om
etik och moral. Varför handlar
vi som vi gör? Vad gör en
handling rätt och vad gör en
handling fel?

- Or4 vi skall klara samspelet i
jobb, i familj, i samhåillet kan vi
aldrig låta personalistiska värd-
ringar vara vägledande, v2irde-
ringar som utgar från jaget-
"bara jag mår bra", "bara om
jag känner for det gör jag det".

Vi behöver gemnsamma re-
gler för etik och moral och det
finns en regel som inte är så
dum och som de flesta ställer
upp på, regeln om att allt vad
ni vill att människor skall göra
er skall ni göra dem, sade Stig
(.,silund,

lar förändringar? Men ingen
av oss undgår förändringar.
personliga förändringar. soci-
ala förändringar, kunskapsför-
ändringar, åldersförändring-
ar. Den som tror att vi slipper
undan blir grundlurad.

-Det värsta i en förändring
är om man inte får vara med
och känna sig delaktig.

- Vi har olika sätt att möta

förändringar. Vi kan möta
dem genom att "skjuta budbä-
raren", med förnekelse, mot-
stånd, aggressivitet eller med
nyflkenhet.

Många reagerar med att
klamra sig fast vid det gamla.
Men den som har den attity-
den gar bakåt och den som sä-
ger att man inte skall ändra på
något rir snart ute ur leken.
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Sångarve-terap. Otaliga är de tittfälten då Maj-Lise Jo-
hansson från Asarp bjudit på andliga sångei. på Frö-
kindsgården i måndags lyssnade ett fetitiotat kringkaffebordet. Bild: SUSANNE KARI,STEDT

Vindkraftverk
till Halsäng
KINNARP. En fastighetsäga-
re i Hallsäng, Kinneved har
fått bygglov för att sätta upp
ett vindkraftverk på sin fas-
tighet. Vindkraftverket har
tidigare snurrat i Vilske-Kfeva, /f//oJ

],ia sfSf tte- 2y11syrorentngen
till Västindien
KINNARP/SLUTARP. En resa
till sydligare och varmare
breddgrader låter veil inte så
dumt, speciellt i dessa dagar
när kung Bore knackar på por-
ten. TiIl solen bär det av ftir
den lycklige vinnare som med
lottnummer 093716460 vann en
Västindienkryssning i lörda-
gens omgång av Bingolotto.,

Lotten var såtd av Kinne-
veds skytteförening, som via
sin lottförsäljning skickat ut
folk på långresor tidigare.
H2irom året vann en av klub-
bens lottköpare en jorden
runt-resa.

lllOltl n*----

Etikpåföretag - - . ./f/6'4
Kvrkohärden i Kinneved, stig Östlund, håller just nu

ä;.öfb;"otug i "i*i"it 
åoral i Jarlsalen på Kin-

Iiää.T"ä tä*mättttigt' han zirexpert på iimnet'

Miirktigare zir au äåi t ftiretägsiedninSen n-a f{in-

""rä.äilu:"åit 
i" rtä"t- och låter sin personal på ar-

ffiå'i1GJriu pa stig öttlund som inte lara talar om

etik och moral utan åcXia oln vårt sätt.1tt möta ftirän-

dringar. Det iir '"tuglG" 
ganska ovanligt att ett stor-

fortag tar sådana qgoD'
- En anledning trrt'ätt jag är "hry T att Kinnarps'

Iid;;t;gu unatå iOt*tug' står infor.Jörändringar

ä;;it;ä;ioiat'atit'gar kan vara svåra att hantera

råt'åä"äääa""itrtät'-iåå"r stig Östlund' sIDAN 4

84-årig underhållare
på Frökindsgården
Av SUSANNE KARLSTEDT

-Förr kunde jag 600
sånger utantill, berät-
tade Maj-Lise Johans-
son som uppnått den
aktningsvärda åldern
av 84 år.

Som 71-åring uppträdde
hon i Bosse Larssons nygam-
malt på TV och fortfarande
hör sångerna hon sjöng då
till hennes favoriter; "Sälla
Dag" och "Vi skall mötas".

På Frökindsgården var det
många som stämde i med si-
na röster i den alltid älskade
"Barnatro". Så också Maj-Li
ses broder Karl Tornemar
som bor på Frökindsgården
och satt mitt emot sin syster
vid kaffebordet.

Enhetschefen för äldreom-
sorgen i Kinnarp,/Äsarp
Ann-Marie Elving tackade å
allas vägnar för den trevnad

som skapats. Studieförbun-
det Vuxenskolan stöder verk-
samheten som blivit kadi-
tion fijr fizirde aret i rad
- nämligen trivseltrziff varan-
nan måndag i jämna veckor.

Medhjälpare
Vid avslutningen överläm,

nade ordförande i Brismene
centerkvinnor Maj-Britt
Fahlqvist en bukett blom-
mor samt blomstercheckar
till Maj-Lise som vi hoppas
snart igen skall sprida glädje
med sina sånger och gärna
då med sina vänner paret
Johnsson från Bredene i
sällskap.

De hjälpte till med notståill
och högtalaranläggning lik
som med bilskjrts åt Maj-Li
se som tills hon blev änka
för atta år sedan annars åt-
följdes av sin make Tore Jo-
hansson.

Hemby gd,I'r//oY
ftireningen
i Luttra 20 är
LUTTRA. Ordföranden i Lutt-
ra hembygdsförening, Inge-
mar Andersson, kunde i fre-
dags kväll hälsa ett stort antal
deltagare viilkomna till före-
ningens 20-årsflrande i bYgde-
gåden. Grannföreningen i Kin-
neved representerades av Ru-

ne Lennartsson som även
överlämnade blommor och en

bok. Efter en smaklig maltid'
där bland annat bröd från för-
eningens bakdag i Gökhem nY-

ligen ingick, blev det under-
hållning av Emanuel Carls-
son, Äsarp, som med sårig,

dragspel och nyckelharpa
framförde ett mYcket uPPskat-
tat program.

Verksamheten i foreningen
har hela tiden varit livlig med

många arrangemang av olika
slag. Under kvåillen var det
ave"n tiUfzue att titta På bildei
från föreningens stora fotoar-
kiv som också kan bli en erin-
ran om gångna tider' Kafle
med tårta btev avslutning På
en glad och trövlig kviill och
styrelsen flck också en stor aP-

plåd som tack för sitt arbete.



TVå alternativ för skola i Kilifldärp
Av MARITA WASS

Ska skolan i Kinnarp
byggas om? Eller ersättas
av en ny mellan Kinnarp
och Slutarp?

Båda alternativen fi.nns
med i det budgetftirslag
som nu presenterats.

Ett ftirslag med många
fiirändringar ftir skolor-
na i kommunen.

Var barnen i Kinnarp och
Slutarp ska gå i skolan framö-
ver är ännu inte bestämt. Det
finns två förslag, det ena byg-
ger på att dagens skola i Kin-
narp byggs om. Det andra, som
beräknas bli närmare tio mil-
joner dyrare än ombyggnads-

Kinnarps överklagar
till regeringsrätt€n
För ett antal år sedan anlitade Kinnarps Stockholms-
företaget Intertrans AB för vissa transporter och upp-
packningar och betalade mot faktura för jobben'

Senare, vid en stor skatterevision av Intertrans,
kom skattemyndigheten på att det var ett blulfbolag'
det betalade lvarta löner till sina anst2illda och följ-
driktigt betalade man inte heller in några skatter eller
arbetsgivaravgifter.

Det var standard På Intertrans.
Nu vill skattemyndigheten och kammarrätten att

Kinnarps, Iiksom SAS och Volvo Aero och två foretag
tili, skä betala in sammanlaglT,6 miljoner kronor i
skatt och arbetsgivaravgifter, 2,8 miljoner kronor är
Kinnarps del. Eftersom Intertrans fuskat ska dessa

företag iståillet anses som arbetsgivare åt deras an-

ståtllda, anser dessa myndigheter.
Kinnarps överklagar nu domen till regeringsrätten'

-Kinnarps handl4de i god tro när man anlitade en-

treprenör här, säger Tomas Grunditz, vid KPMG
gohlins som är Kinnarps juridiska ombud' SIDAN 4

flörslaget, innebär att en ny
skola byggs i närheten av
sporthallen och daghemmen. i

princip mitt emellan de båda
samhällena.

Det kommunstyrelsen, och
så småningom kommunfull-
mäktige har att ta ställning till
innan årets slut, är ombygg-
nad för 18,2 miljoner (kostna-
derna delas på två år) eller en
nybyggnad som beräknas kosta
ytterligare drygt nio miljoner
kronor.

Arbetena på skolorna fort-
sätter nästa år.

För 3,1 miljoner ska arbetet
med att förvandla' Attagårds-
skolan till 0-5 skola med fri-
tidshem.

För dryga miljonen ska

/f ttal

Fredriksbergsskolan bYggas
om till en skola för iärskurs 6-9.

Pengarna ska också räcka till
upprustning i form av värme,
ventilation, akustik och övrigt
underhåll.

Skolköken
Diskussionen om ett kom-

munalt tillagningskök på varje
ort har orsakat stora diskus-
sioner. Inte minst i Floby och
Stenstorp. Tidigare sades att
skolköken i de båda samhdlle-
na skulle fä fi.nnas kvar. Men
det har ändrats, innan någxa
beslut fattas vill man invänta
resultatet från vad den obero-
ende konsulten som nu utre-
der hur kostorganisationen
(som sammanslagningen av

köken kallas och som fullmäk-
tige tidigare fattat beslut om)
inneburit.

Inför nästa ars budget före-
slås i alla fall att 3,1 miljoner
kronor satsas På ombYggna-
tion av kommunala kök i Sten-
storp nästa år. Samma summa
avsätts för ombyggnad av kom-
muna-la kök i Floby aret dtirPå.

FIer vuxna
Ar 2000 är det tänkt att

600000 kronor satsas På om-
byggnationen av kök i Gud-
hemsskolan nästa år och en
miljon satsas på köket På
Kyrkerörsskolan. De båda kö-
ken är mottagningskök som
behöver kompletteras - och
fnoderniseras.

Budgetförslaget bYgger inte
bara på nya fastigheter utan
också på mer mjuka faktorer.
Efter socialdemokraternas in i-
tiativ viU man satsa På fler
luxna i skolan. Det ska ske om
förslaget på ytterligare sats-
ningar på 1.5 miljoner om året
de närsta tre åren. Förstärk-
ningar som enligt förslaget
även omfattar fler l'uxna På
fritidsgårdarna i FalköPing.
De föreslås också ha öPPet
sommartid.

Det var också socialdemo-
kraterna som föreslog att av-
giften för förskolan (barnom-
sorgen) ska sänkas. Ett förslag
som övriga partier represente-
rade i kommunstyrelsens ar-
betsutskott välkomnade.

lenqs Gordinshop
Slutarp Tel 0515-336 10

Öppet: Vard. 10-12 13.30-18.00 Lörd. 1G-13
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KINNEVED. I kväll btir
det musikcaf6 i Kinneveds
församlingshem. på pro-
grammet står sång av
barnkören, allsång . och
servering.

lflMusikcaf6
i Kinneved
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Av HÄKAN JOHANSSON
KINNARP. Pelle Plutt,
Krakel Spektakel och
Herr Gurka.

Alla var dorh med när
Fyrklöverns förskola i
Kinnarp inledde sitt 25-
årsfi.rande i går.

Det var Marita Sonestedt
som hade med sig ovannämn-
da herrar till jubileumsfesten i
Kinnarpshallen. Marita är
mästerlig på att underhålla
barn och hennes timma var
den verkliga höjdPunkt På ka-
Iaset i gar.

De klassiska visorna awer-
kades i rask takt och med stor
inlevelse från barnens sida.

Fika och fiskdamm blev det
också fiir barnen innan det var
dags att så småningom gå

"hem" till Fyrklövern alldeles
bredvid hallen.

l0 barn har blivit 60
' Lokalerna var nybyggda då,
för 25 år sedan, när FYrklö-
vern startade. Marita Anders-
son tillhör veteranerna bland
personalen med 22 anställ-
ningsår.

-Dessutom praktiserade jag
där under skoltiden,'så jag har
nästan varit med från begYn-
nelsen, skrattar hon och berät-
tar att det från början bara var
en avdelning med 10 15 barn.

Därefter har både barnen
och avdelningarna blivit fler.

60 barn går På FYrklövern

uppdelade på avdelningarna
Stjärnan, Solen och Regnbå-
gen.

Regnbågen är dessutom de-
lad i två halvor, där fi.nns både
Skuttar och Bamsar. Barnen
är mellan ett och fem år, fri-
tidsverksamheten och sex-
åringarna finns numera På
Kinnarpsskolan.

FesUigheterna i KinnarPs-
hallen var bara början På 25-

årskalaset. På lördag förmid-
dag blir det en liten utställning
med bilder på alla barn och all
personal som funnits På för-
skolan genom åren. Tårta med
saft eller kaffe bjuds det också
på för alla intresserade som
kommer då.

Här dansar Herr Gurka. Marita Sonestedt satte full fart på
firandet när förskolan Fvrklövern i Kinnarp inledde sitt 25-
årsiubileum.

Oppet hus på Fyr'
klövern i Kinnarp
Förskolan Fyrklövern i
Kinnarp fyller 25 år och det
firade man på lördagen
med att bjuda in till "Öppet
hus" i sina lokaler.

Då bjöds det på tårta med
kaffe och saft till alla barn,
föräldrar och personal som

giorde ett besök i den triv-
samma förskolan.

En av dem som tidigare
arbetat på ftjrskolan och
var med när skolan öppna-
de var skolans kokerska
Birgit Andersson.

/F// ry SIDAN6

Fyrklövern 25 år. Birgit Andersson på bilder tillsammans
med Marita Andersson som också var när Fyrklövern öpp-
nades och som fortfarande arbetar där.

BiId RUNE LINDBLAD



Oppet hus på Fyrklövern
Av RUNE LINDBI.Ab

KINNARP. Häromdagen
inleddes firandet av Kin-
narpsförskolan Fyrklö-
verns 25-årsjubileum
med en festlighet i Kin-
narpshallen där Marita
Sonestedt bjöd på festlig
underhållning.

På lördagen fortsatte
firandet med att man
bjöd in till öppet hus i si-
na egna lokaler.

Personal, föräldrar, barn,
mor- och farföräldrar var väl-
komna att göra ett besök i för-
skolans trivsamma lokaler så
att man i lugn och ro utan den
vanliga vardagsstressen skulle
kunna vandra runt och bese
de olika avdelningarna.

Under öppet hus-dagen
bjöds det också på födelsedag-
stårta med kaffe och saft och
så kunde b;sökarna titta på en
utställning av bilder med mo-
tiv från de gångna årens verk-
samhet.

Väckte minnen
UtstäJlningen bestod både

av en skärmutstzillning och ett
stort antal bilder i insatta i al-
bum. Det var många intressan-
ta bilder som väckte minnen
inte bara hos barnen utan i
hög grad även hos de vuxna be-
sökarna. Många av de vuxna
var före detta förskolebarn
som gått på Fyrklövern en
gång i tiden eller arbetat där.

Marita Andersson är en av
förskolelärarna som var med
från början. Hon var prakti-
kant när skolan startade 1973
och då var en av hennes ar-
betskamrater Birgit Anders-'son som då var "mattant" och
kokerska. Birgit arbetar inte
på Fyrklövern i dag men hon
passade på att gå husesyn un-
der öppet hus dagen och prata
minnen med sina gamla ar-
betskamrater.

Marita var borta ett par år
för att utbilda sig till förskole-
lärare, sedan kom hon titlbaka
och arbetar där fortfarande.

Byte av lokaler
Skolan byggdes 1923 och är

kvar i samma lokaler som då.
På B0-talet blev det för många
barn på Fyrklövern så att man
måste hyra lokaler hos Cen-
trumkyrkan men när fritids-
och sexårsverksamheten flyt-
tade till Kinnarpsskolan är lo-
kalerna lagom stora.

T dag är 68 barn inskrivna på
Fyrklövern. Man saknar lite
den där tiden då skolan hade
en egen vaktmästare i Karl-Ar-
ne Adamsson som inte bara
var vaktmästare utan när det
behövdes både tomte, påsk-
kyckling och skolans allt i allo.
I dag har man också en vakt-
mästare men han måste dela
sin tid på skolan med andra
sysslor. Då lagades maten på
skolan och transporterades in-
te i matlådor från Fyökinds-
gården.

Kaffelek. Jesper, Anton och Jesper tfixade titt ett egetkaffekalas. Bild RuNE r.rNosilo

3( // (//
Kul i ribbstolen. Katle Sandön, Linus Gustavsson, Bilty
Posth och Tobias Posth har kul i ribbstolen.

\

Spännande foton. När Fyrklövern hade öppet hus fanns
det mängde.r av fotografier från förskotani-28-åriga verk-
s_amhet att titta på. Här är det Petra Billman, Maria Alxelsson,
Rebecka Axelsson, Gullan Fredriksson, Niktas Fredriksson
och Emma Fredriksson som tittar i fotutställningens album.

Mat.tant.__B-irgit Andersson var kokerska på Fyrklövern
mellan 1973 och 1992. På öppet husdagen var hon och tit_
tade på sina gamla lokaler och pratade minnen med sina
gamla arbetskamrater.


